
     

 

 

SCHRIFTELIJKE  VRAAG 
 

Indiener:    Kevin Hauser (VVD) 
 
Datum indiening vraag:   17-11-2020 
 
Datum verzending antwoord: 
 

Formulering: laaggeletterdheid i.c.m. zorgkosten 

In Berkelland hebben we heet al lange tijd over investeren in preventieve zorg. 
Daarmee doelt men op investeren op faciliteiten die ervoor zorgen dat de 
daadwerkelijke kosten in directe zorgverlening naar beneden gaat. Onder deze 
faciliteiten komen veel aspecten terug, terug te zien in de ‘sturingsmaatregelen sociaal 
domein’.  
 
Als VVD maken we ons sterk voor Sociaal Return of Investment, waarbij we tijdens 
meerdere vergaderingen hebben aangegeven hoe dat volgens ons werkt en waarom 
dit belangrijk is. We hebben ons tot nu toe in onze bijdragen gefocust op sport, maar 
het geldt voor meerdere faciliteiten in onze gemeente. 
 
Eén van die andere faciliteiten is de bibliotheek. In Berkelland van bijna 14% 
laaggeletterdheid, zo is gebleken uit een onderzoek van Maastricht University (2018), 
waarmee we bij de hoogste twee categorieën behoren. De cijfers op 
geletterdheidinzicht.nl geven 12% aan. Dat is zorgelijk, vinden wij. Laaggeletterden 
hebben (meer) moeite met belastingaanslagen, rekeningen, het begrijpen van 
bijsluiters van medicatie, komen lastiger aan een baan, noem maar op. 
 
In deze lijn hebben wij vragen aangaande de status van de bibliotheek in onze 
gemeente. 
 

1. Komen de cijfers hierboven genoemd (12-14% laaggeletterden in Berkelland) 
in onze gemeente overeen met cijfers die de gemeente zelf heeft? Zo nee, 
waar zit dat verschil ‘m in? 

 
Antwoord: 
 
 

2. Erkent het college dat de laaggeletterdheid een zorgelijke issue is? 
 

Antwoord: 
 
 

3. Erkent het college ook dat SROI kan worden toegepast op het 
bibliotheekwezen? 
 

Antwoord: 
 
 

4. De gemeente Berkelland heeft input geleverd voor het ‘Regioplan aanpak 
laaggeletterdheid 2020-2024’ en is vanuit het wethoudersoverleg Werk & 
Inkomen de bestuurlijke opdrachtgever. Kunnen we de conclusie trekken dat 
de doelstellingen in dit plan worden onderschreven door het college? 

 
Antwoord:                 
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5. Het college heeft aangegeven dat de cultuurvisie per maart 2021 duidelijkheid 
moet geven omtrent de bezuinigingstaken in het culturele domein (€ 0,- tot € 
250.000,- bezuinigen). Met oog op onze formulering, SROI en het ‘Regioplan 
aanpak laaggeletterdheid’, juichen wij het toe als duidelijkheid voor betrokken 
organisaties (waaronder de bibliotheek) als die duidelijkheid z.s.m. komt. 
Hoe staat het met deze duidelijkheid en verwacht u ook daadwerkelijk maart 
2021 met een visie te kunnen komen? Hoe groot is de kans dat voor betrokken 
partijen al eerder duidelijkheid, of ten minste een schatting kan worden 
gegeven waar het naartoe gaat qua bezuinigingen en wie het betreft? 

 
Antwoord: 

 

Toelichting: 

1. Schriftelijke vragen worden kort en duidelijk geformuleerd.  
2. Het antwoord volgt binnen 14 dagen nadat ze zijn ingediend bij de griffie.  
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken 

plaatsen. Bij elke nieuwe vraag kunt u d.m.v. de tabtoets een nieuwe regel 
aanmaken. Het antwoord zal dan geplaatst worden bij de desbetreffende vraag.  

 

  
 


